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Metsähallitus on ilmoittanut toteuttavansa harvennushakkuita Hietaperässä Syväjärven 

virkistysalueen ja Roukonpuron uimarannan läheisyydessä. Haluamme ilmaista asiaan 

liittyvän huolemme, jonka varmasti moni muukin alueella viihtyvä jakaa: miten hakkuut 

vaikuttavat alueen luontoon, virkistyskäyttöarvoon ja maisemaan? Alue on Kuhmon 

mittakaavassa erittäin aktiivisessa virkistyskäytössä. 

Harvennushakkuu on metsätalouden toimenpide, jolla metsikköä valmistetaan myöhemmin 

toteutettavaan pääte- eli avohakkuuseen. Mielestämme tällainen metsänhoidon muoto ei 

sovellu kyseiselle kohteelle. Jos sen täytyy ylipäätään olla puuntuotannon piirissä, voisi 

jatkuvapeitteinen, eri-ikäisrakenteisuuteen perustuva metsänhoito tulla kyseeseen. Sekin 

tosin muuttaa maisemaa, mutta tulevaisuutta ajatellen sillä välttäisi avohakkuun. 

Syväjärvi on kävijämäärällä mitattuna tärkeimpiä luontokohteitamme ja Roukonpurontien 

päässä on suosittu pitkä luonnonhiekkaranta, joka on Kuhmon parhaita uintipaikkoja. Nyt on 

Metsähallituksella erityinen näytön paikka, miten se hoitaa yhteistä omaisuuttamme 

kestävällä tavalla. Miten vältetään mielipahan aiheuttaminen kuhmolaisille ja vieraillemme 

ja mainehaitan aiheuttaminen Metsähallitukselle itselleen? Virkistyskäytön lisäksi on 

kohteella huomioitava herkästi kuluva hiekkamaa ja järvien hiekkarannat alueellisesti 

uhanalaisena luontotyyppinä. Kyse on erityiskohteesta, jollaisista ei pitäisi tavoitella 

hakkuutuloja. 

Ehdotamme suunnitelmien täytäntöönpanon keskeyttämistä ja asian rauhallista 

uudelleenharkintaa ennen kuin mitään peruuttamatonta ehtii tapahtua. Eräs vaihtoehto 

voisi olla, että Kuhmon kaupunki osoittaisi Metsähallitukselle vaihtomaapalstan, jossa tämä 

voisi suorittaa vastaavat hakkuut. 
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